

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

---

[FC-00-01-58]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, March 23, 2001 at 1:30 p.m. in the Board and Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 23 mars 2001 à 13 h 30 dans la salle du sénat, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

D. Clipsham (Chair)  
C. Fraser  
P.-P. Karch  
C. Lowe  
D. Mazzeo  
S. Olsen  
J. Schaeffner  
D. Spring

J. Drexler  
J.-C. Jaubert  
S. Kirschbaum  
E. Mahant  
K. McRoberts  
E. Raventós-Pons  
S. Schoenfeld  
J. Van Huyen

M. Feliciano  
S. Kampf  
L. Lewin  
I. Martin  
G. Moyal  
E. Roventa  
C. Spraakman

### 1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:50 p.m.

The Chair added 2 items to the agenda: a communication will be made by Etienne Poliquin (under item 4) and a report from the Research Grants Committee (under item 5).

The Chair presented the motion for the 2001-2002 Council meeting dates contained in document FC-00-01-50 and the following dates were **approved**.

- September 28, 2001
- October 26, 2001
- November 23, 2001
- December 14, 2001
- January 25, 2002
- February 22, 2002
- March 22, 2002
- April 19, 2002

### 1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 50.

Le président ajoute 2 points à l'ordre du jour : Etienne Poliquin aura une communication à faire (point 4) et on aura un rapport du comité des subventions de recherche (point 5).

Le président présente la proposition pour les dates des réunions en 2001-2002, publiée dans le document FC-00-01-50. Les dates suivantes sont **approuvées**.

- 28 septembre 2001
- 26 octobre 2001
- 23 novembre 2001
- 14 décembre 2001
- 25 janvier 2002
- 22 février 2002
- 22 mars 2002
- 19 avril 2002

**2. Minutes of the previous meeting**

▪ **February 23, 2001 – FC-00-01-51**

The minutes were **approved**.  
(Spring/Schaeffner)

**3. Matters arising from the minutes**

D. Spring wished to know if President Marsden had given an indication of the issues she would be talking about during her visit to Glendon Faculty Council on April 20, 2001. D. Clipsham undertook to check this out with the President's office.

**4. Inquiries and Communications**

▪ **Principal's Remarks**

The Principal made the following announcements:

1. The appointment of Jean-Louis Roy as Chair in Quebec Studies.
2. The recipient of this year's Glendon Honorary Doctorate will be Professor H. S. Harris.
3. The "Journée internationale de la francophonie" on Saturday, March 24, 2001 at Glendon.
4. The Principal Honour's Roll event will be on Thursday, March 29, 2001.

He also reported on the success of the March Break Open House activities, and noted the good participation of Glendon Faculty and students.

**2. Procès-verbal de la séance précédente**

▪ **23 février 2001 – FC-00-01-51**

Le procès-verbal est **approuvé**.  
(Spring/Schaeffner)

**3. Questions dérivant du procès-verbal**

D. Spring veut savoir si la présidente a indiqué le sujet qu'elle a l'intention d'aborder lors de sa visite au Conseil de la faculté le 20 avril 2001. D. Clipsham s'engage à s'informer auprès du bureau de la présidente.

**4. Communications et questions diverses**

▪ **Remarques du principal**

Le principal annonce les points suivants :

1. Engagement de Jean-Louis Roy en tant que titulaire de la Chaire des études québécoises pour l'année 2001-2002.
2. Le récipiendaire du doctorat honorifique pour cette année sera le professeur H. S. Harris.
3. La journée internationale de la francophonie se tiendra le samedi 24 mars à Glendon.
4. La cérémonie en l'honneur des étudiants inscrits au tableau d'honneur du principal aura lieu jeudi 29 mars 2001

Il souligne aussi le succès des activités organisées lors des journées Portes ouvertes. Il a noté la bonne participation des professeurs et des étudiants.

- Etienne Poliquin

E. Poliquin informed members of Council of Sixth Annual International Studies Symposium which will consist of a full day conference. The theme this year will be “Peace, Progress and Prosperity: New Opportunities for Southeast Asia”. He encouraged everybody to attend the Symposium to be held on Saturday, March 31, 2001.

- Etienne Poliquin

E. Poliquin annonce la sixième édition du Symposium annuel d'études internationales. Le thème de la journée de conférence cette année sera « Paix, progrès et prospérité : nouvelles opportunités pour l'Asie du Sud-Est ». Il encourage tout le monde à assister au symposium qui aura lieu le samedi 31 mars 2001.

## 5. Reports from Standing Committees

### (a) **CASTL**

J.-C. Jaubert of the CASTL presented the following 2 proposals and they were all **approved**.

- Changes to Degree Requirements – French Studies – [FC-00-01-53] (Jaubert/Karch)
- Propose criteria changes to the Certificate of Bilingual Excellence Examination – [FC-00-01-53] (Jaubert/Karch)

### (b) **Curriculum**

J.-C. Jaubert of the Curriculum Committee presented the submissions received from the following units and they were all **approved**.

- Computer Science - [FC-00-01-54] (Jaubert/Roventa)
- Hispanic Studies – [FC-00-01-55] (Jaubert/Raventos-Pons)
- Multidisciplinary Studies – [FC-00-01-56] (Jaubert/Kirschbaum)

## 5. Rapports des comités permanents

### (a) **CNAP**

J.-C. Jaubert du CNAP présente les deux propositions citées ci-dessous et elles sont toutes **approuvées**.

- Changements aux règlements – Études françaises - [FC-00-01-53] (Jaubert/Karch)
- Proposition de changement aux critères pour le certificat d'excellence bilingue – [FC-00-01-53] (Jaubert/Karch)

### (b) **Comité des programmes**

J.-C. Jaubert du comité des programmes, présente les soumissions en provenance des départements suivants. Elles sont toutes **approuvées**.

- Informatique – [FC-00-01-54] (Jaubert/Roventa)
- Études hispaniques – [FC-00-01-55] (Jaubert/Raventos-Pons)
- Études pluridisciplinaires - [FC-00-01-56] (Jaubert/Kirschbaum)

**(c) Nominations Committee**

The report contained in document FC-00-01-57 from the Nominations Committee was presented.

Several names were added to the list and the nominations were then closed on a motion by Moyal and Jaubert. The following were acclaimed:

**Academic Resources and Services Committee:** Esther **Raventos-Pons** and Mariana **Kant**

**CASTL:** Any **François** and Jean-Claude **Jaubert**

**Curriculum Committee:** Any **François**, Pierre **Karch** and Marcia **Macaulay**

**Committee on Enrolments:** Edmund **Fowler**

**PPC:** Françoise **Mougeon**

**Research Grants Committee:** Christine **Besnard**, Philippe **Bourdin** and Georges **Moyal**

**Tenure and Promotions Committee :** Edelgard **Mahant** and Esther **Raventos-Pons**

Members were reminded that nominations for the Chair of Council for 2001-2002 were due by the next Council meeting on April 20, 2001.

**(d) Policy and Planning Committee**

There was no report.

**(c) Comité de mises en candidature**

Le rapport contenu dans le document FC-00-01-57 est présenté par le comité.

Plusieurs noms sont ajoutés à la liste et on déclare close la période de mise en candidature (Moyal/Jaubert). Les personnes suivantes sont élues :

**Comité des services et ressources universitaires :** Esther **Raventos-Pons** et Mariana **Kant**

**CNAP :** Any **François** et Jean-Claude **Jaubert**

**Comité des programmes :** Any **François**, Pierre **Karch** et Marcia **Macaulay**

**Comité chargé du recrutement :** Edmund **Fowler**

**CDP :** Françoise **Mougeon**

**Subventions de recherche :** Christine **Besnard**, Philippe **Bourdin** et Georges **Moyal**

**Comité de promotion et permanence :** Edelgard **Mahant** et Esther **Raventos-Pons**

On rappelle aux membres que les mises en candidature pour la présidence du conseil pour 2001-2002 doivent être soumises pour la séance du Conseil du 20 avril.

**(d) Comité de direction et planification**

Il n'y a pas de rapport.

**(e) Research Grants Committee**

G. Moyal informed Council that at the Principal's behest, the Research Grants Committee has agreed to expect henceforth more formality in the applications for research funds.

He noted that the Committee agreed that henceforth the applications should address and justify in adequate detail 2 things specifically: (a) the necessity, within a project, of the various items (travel, research assistance, supplies etc.) for which funding is sought; (b) the amount of money required to fund the items in question.

He also observed that the Committee is satisfied that the application form is quite adequate in its present form and requires no change. The Committee merely requests faculty members to be more specific in answering the questions on the form.

**(e) Comité de subventions de recherche**

G. Moyal informe le Conseil que suite à la demande du principal, le comité des subventions de recherche s'attend à recevoir des demandes de subvention remplies de façon plus rigoureuse.

Il note que le comité est d'accord que les demandes doivent présenter et justifier en détail deux points spécifiques : (a) le financement pour les différents postes indiqués : voyage, assistance de recherche, fournitures, etc. (b) le montant requis pour dans la demande en question.

Il observe aussi que le comité estime que le formulaire de demande est approprié dans sa présente forme et ne nécessite pas de changement. Le comité demande simplement que les professeurs donnent plus de détails dans leur demande.

**6. New Business**

There was none

**6. Affaires nouvelles**

Il n'y en a aucune.

**7. Adjournment**

The meeting adjourned at 2:20 p.m.

**7. Levée de la séance**

La séance est levée à 14 h 20.